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---------- Forwarded message --------- 
De: Afa 9 Graons <afa9graons@gmail.com> 
Date: lun, 15 jun 2020 a las 15:42 
Subject: Tancament curs 2019-20 
To:  
 

Hola a tothom! 
 
Ara que s'acosta el final del curs, i ateses les dificultats per celebrar una assemblea general, 
des de la JD de l'AFA hem decidit crear un formulari per explicar-vos com ha anat l'any i 
conèixer la vostra opinió sobre alguns temes que afecten el conjunt de l'AFA. 
 
Enllaç al formulari: 
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSc3xG-
R3GPsqHQUFTNnKfnDna_vWffoWn1UCvT9jVaoYVqBBw/viewform   
 
Mirarem de ratificar els resultats de l'enquesta en la propera assemblea que celebrem quan 
s'iniciï el nou curs. 
 
Moltes gràcies per la vostra col·laboració. 
 
 
AFA, Escola 9 Graons 
Roger de Flor, 217 
Barcelona 
www.afa9graons.com 
 
INFORMACIÓ PROTECCIÓ DE DADES. Responsable: AFA 9 GRAONS (EIXAMPLE 2) (G67191825)L'informem que les seves dades 
identificatives i les contingudes en els correus electrònics i fitxers adjunts poden ser incorporades a les nostres bases de dades amb la 
finalitat de mantenir relacions professionals i/o comercials i, que seran conservades mentre es mantingui la relació. Si ho desitja, pot 
exercir el seu dret a accedir, rectificar i suprimir les seves dades i d’altres reconeguts normativament dirigint-se al correu emissor o 
a AFA9GRAONS@GMAIL.COM. Aquest missatge i qualsevol document que porti adjunt, si s’escau, pot ser confidencial i destinat únicament 
a la persona o entitat a qui ha estat enviat 
 
 

++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++ 
 
 
Missatge de Afa 9 Graons <afa9graons@gmail.com> del dia dl., 6 de jul. 2020 a les 19:21: 
 
 
Hola, famílies: 
 
Moltes gràcies a tothom per emplenar el formulari que us hem enviat. Al final, hem obtingut 
resposta de 72 socis. Hauríem preferit una participació més alta, però considerem que és prou 
indicativa de les preferències de la comunitat. 
  
A continuació, us presentem els resultats: 
  

1.       Quota de soci 
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Tot i que, per molt poc, la resposta amb més seguidors ha estat l’opció de 40€, el cert és que 
una gran part de les famílies creu que la quota de 50€ s’hauria de mantenir o els resulta 
indiferent que es rebaixi. 
  
Diverses famílies ens han comentat que no els semblava bé que només oferíssim dues opcions. 
Per exemple: 

“La resposta sobre quina quota de soci pagar no està ben plantejada. Si vull proposar 25€ (o 
qualsevol altre import que no surti) no hi ha cap opció per fer-ho.” 
“A la pregunta de la quota he contestat “40€”, pero perque no hi ha cap opció de una quota mes 
baixa.” 
“És vergonyós i irrespectuós que es pregunti si la quota ha de ser de 50 o de 40 euros.” 
“Valoreu si una quota de 30€ seria suficient perque francament, la sensació es que estem pagant 
molt per sobre del que es fa.” 
“En relació ales quotes, només hi ha dues opcions d’import. He marcat la més baixa i encara ho 
baixaria més però en la situació econòmica actual amb aquest gran sotrac per moltes famílies i 
veient la quantitat de diners que té l’AFA a dia d’avui us convido a que valoreu la suspensió 
temporal de les quotes aquest proper curs.” 

  
Els motius pels quals vam triar dos imports són els següents: 
  
1) En primer lloc, cal dir que vam contactar amb l’únic soci que ens havia plantejat una rebaixa 
de la quota a principis de curs per demanar-li que ens indiqués quina quota li semblaria bé que 
proposéssim i no ens va respondre. 
2) La quota de 40€ suposa un descompte del 20 %. 
3) Si haguéssim inclòs una tercera opció (posem per cas, 30€), el vot a favor de rebaixar la quota 
s’hauria dividit i, per tant, encara que el percentatge de socis a favor de rebaixar la quota hagués 
estat més alt que el de socis que volien mantenir-la, l’opció de 50€ hauria sortit com a més 
votada. 
4) Amb l’opció del descompte, la quota d’enguany podria haver estat de 50, 40, 25 o 20€. 
  
Dit això, la quota que proposarem l’any vinent serà de 40€. 
 
  

2.       Descompte 
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En aquest cas, l’àmplia majoria dels socis (la meitat dels participants, i el doble dels votants a 
favor del No) volem que apliquem un descompte del 50% en la quota d’enguany en concepte de 
devolució de la proporció no invertida en el curs 2019-20. 
  
Per tant, els socis que han pagat la quota del curs 2019-20, podran acollir-se a aquest descompte 
i pagar una quota de 20€ el curs 2020-21. 
Els nous socis i els socis que no han pagat la quota d’aquest any, hauran de pagar 40€. 
  
  

3.       Memòria econòmica  
 
Diversos socis ens han manifestat el seu neguit pel saldo del compte de l’AFA. Us mostrem 
alguns exemples: 
  

“L’AFA ara mateix te mes de 7.000€ al compte i no estic d’acord amb com es gasten o es volen 
gastar els diners”. 
“M'he vist obligada a triar una opció de quota pel tipus de qüestionari, quan la meva opinió és 
que amb més de 6.000€ al conte del AFA, em fa vergonya que es pregunti. (...) Som una comunitat 
educativa NO una EMPRESA.” 
“Al compte hi ha 7.500€. Els diners, per a l'educació i els infants, i no a la caixa.” 
“Veig que tenim uns comptes molt sobrats, 7K vs 3K... Voleu dir que no estem pagant massa?” 
“PENSO QUE ELS DINERS DE L'AFA S'HAURIEN DE CONSUMIR PRÀCTICAMENT ANY RERE ANY I 
APROFITAR PER FER MÉS COSES I SOBRETOT SI FA FALTA ADELANTAR DINERS PER SOLVENTAR 
PROBLEMES DIRECTES PELS NOSTRES FILLS/ES, FER-HO.” 
“No crec que l’objectiu d’una AFA d’escola pública sigui tenir més i més diners. Per poder revertir 
en l’escola a nivell de material o alguna cosa que els hi calgués si. Aquest any no s’ha fet el regal 
a l’escola, de veritat no hem pogut trobar cap necessitat per poder fer una donació? Amb tots els 
diners que tenim? És cert que sent escola pública ens hauria d venir tot donat però la realitat és 
que no és així i com a AFA hem d’estar amatents a veure i rebre les propostes i demandes de 
l’escola pel desenvolupament projecte educatiu del centre.” 

  
El 13 novembre de 2019,  en assemblea general,  es van presentar i aprovar els pressupostos del 
curs 2019-2020, on ja es manifestava un saldo final estimat de gairebé 6.000,00€.  
A  causa de la pandèmia, hem hagut de suspendre moltes activitats, com la festa de final de curs, 
el regal de l’escola, una xerrada organitzada per Igualtat i diversitat, etc. A més, el GTA ens va 
demanar de sufragar una obra a l’edifici Bohigas que finalment no ha calgut fer. Si fem números, 
aquest any hem tingut superàvit com perfectament podríem no haver-lo tingut.  
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A partir de l'any vinent, i de la mà de l’escola, estem preparant el fons social, amb el qual, per 
motius d’equitat econòmica, es pretén cobrir les colònies de les famílies més desafavorides. 
Igualment, i a petició de l’escola, proposarem a l’assemblea l’aprovació del pressupost 
corresponent a la contractació d’hores addicionals d’una vetlladora perquè ajudi els infants amb 
necessitats especials. 
  
A més, el Grup de Pati està treballant en el disseny del pati de l’escola, i l’AFA, si així es decideix 
en assemblea, podria participar-hi perfectament. 
  
Hem preparat un possible escenari dels comptes de l’AFA perquè veieu on podríem ser l’any 
vinent. 

 
  

4.       Horaris 
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Tot i que l’opció majoritària (més del 50% dels participants) és l’horari de 17.00 a 19.00h, encara 
és més àmplia (63%) l’opció que prefereix alternar els horaris per no deixar fora ningú. 
  
Per tant, d’ara endavant alternarem els horaris de les assemblees de l’AFA. 
   

5.       Altres suggeriments i comentaris 
   

a)      “No estic d’acord en què es volen invertir els diners: partit de futbol de pares fora de 

horari escolar, xerrades on nomes una part del pares pot accedir...” 
  
El partit de futbol és una activitat promoguda per l’AFA però no sufragada per l’AFA. L’aforament 
limitat de les xerrades venia establert pels ponents (és pràctica habitual i passa sovint en moltes 
xerrades organitzades per AFA), però volem aclarir que en cap cas no es va superar aquest límit 
de places. Si hagués estat el cas, ja s’havien pensat solucions per donar-hi resposta. Potser en 
un futur, quan hi hagi molta demanda, es poden doblar activitats perquè tothom que ho vulgui 
hi pugui participar. Caldrà estudiar els pros i contres en cada cas. 
  

b)      “Hem passat un curs en el que no s'ha fet res, i que a més a un grup important de 

famílies s'ens ha negat l'ajuda quan no volíem que els nostres fills i filles sortissin al pati, per 
lluitar per un ben comú.” 

  
Tenint en compte que ha estat un any estrany, amb el problema de l’amiant, amb una JD interina 
durant tres mesos i amb l’escola tancada mig any, considerem que s’han fet prou coses: 
- Creació del Comitè AFA (JD + Comissions) amb reunions mensuals amb gran èxit de participació. 
- Múltiples assemblees. 
- Impuls del projecte de pati. 
- Impuls del projecte de xamfrà social. 
- Accions reivindicatives per desamiantar l’entorn de l’escola. 
- Tallers/xerrades de Sostenibilitat, Món i jo, i Igualtat i Diversitat. 
- Festa d’acollida 2019-2020 i carnestoltes. 
- Millora de la proposta d’extraescolars. 
- Millora dels canals de comunicació. 
- Etc. (vegeu la memòria d’activitats 2019-20) 
  
A més, l’AFA va acollir una proposta de monitoratge promoguda per un grup de famílies i la va 
sotmetre a votació. 
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c)       “També creiem que ara mateix la tasca més important de la junta és reconciliar la 

comunitat educativa que, per responsabilitat de tots i totes, està completament dividida i és 
super trist en una escola tan petita i nova.” 

  
Hi estem totalment d’acord. Per això des de la JD vam promoure el Carnestoltes (ja que 
aleshores no teníem Comissió de Festes) i hem proposat activitats com el partit de futbol (que 
no vam arribar a celebrar) en un intent per enfortir els lligams dins de la comunitat. 
La nostra intenció és que les famílies que no se senten emparades per l’AFA s’acostin més a la 
comunitat i que la resta de famílies faci un esforç per integrar-les. 
  
  

d)      “No ha quedat clar com está el tema de les possibles obres al segón pis i si es poden fer 

accions per pressionar el CEB en aquest sentít. Podeu informar, gràcies!” 
“Crec que en alguns temes que tenen a veure amb el benestar dels nostres fills s'hauria de poder 
fer mes pressió comú a l'administració. Per exemple el tema d'ampliar tota la segona planta hi 
ha famílies que no tenen Twitter i no s'assabenten. Crec que tots volem lo mateix, com va passar 
amb la teulada, tots la volem fora del pati de l'escola però no tots han volgut pressionar a 
l'administració. Això ja es una decisió personal de no re-twittejar però deixa que es faci perquè 
malauradament es la manera d'aconseguir que ens escoltin.” 
“Per últim, agriria que informessiu més a la comunitat de totes les accions que esteu duent a 
terme, com la de registrar la demanda de la 2a planta i engresquessiu a la gent a participar en 
aqueta reivindicació, fer soroll i activar-se per a protegir els infants i l'escola.” 
  

El tema de la segona planta va sorgir en plena època de confinament. Liderats per la Comissió 
d’Obres, vam demanar que les obres que s’estan fent a l’escola incloguessin dos mòduls més 
perquè l’escola disposés de més espais de cara al setembre, per si calia fer més grups per una 
possible reducció de ràtios. Vam informar-vos de la campanya que la Comissió Reivindicativa va 
engegar a Twitter. De moment, no tenim resposta del CEB. 
  
  

e)      “A dia d'avui em segueix sorprenent el paper que ha de tenir l'AFA a l'escola per tal de 

poder tirar endavant aspectes, que al meu parer haurien de ser competència de l'Escola, i en 
definitiva del Consorci. Crec fermament en l'AFA com a espai de participació de les famílies 
com a complement a l'escolarització dels nostres petits i petites, i fins i tot com a ens 
regulador o de control dins de l'escola. Però que recaigui en les famílies la responsabilitat 
absoluta de certs aspectes em sembla molt greu (això no és qüestió de les famílies, sino del 
problema de finançament que arrossega l'escola pública des de fa molts anys). De la mateixa 
manera em preocupa que hi hagi famílies vulgui opinar en qüestions molt fonamentals de 
projecte.” 

  
Tant de bo l’AFA de l’escola 9 graons es pogués dedicar exclusivament a promoure festes, 
activitats i serveis per a les famílies i per a la comunitat, però sovint l’escola no té prou força per 
aconseguir per si sola que es cobreixin certes necessitats bàsiques dels infants, com la cuina o el 
desamiantat de l’entorn escolar. 
  
  

f)       “El proper cop que envieu un formulari com aquest feu-lo anònim. Potser hi ha gent que 

no s'atreveix a dir segons què perque han de omplir el número de soci i no volen que la seva 
opinió porti nom i cognoms. Em sembla un detall prou important a tenir en compte, 
francament.” 
  

Si haguéssim conegut algun sistema per anonimitzar completament les respostes i assegurar un 
únic vot per soci, l’hauríem fet servir. En aquest cas, necessitàvem les dades demanades per 
evitar que un soci votés més d’un cop (de fet, ha passat i hem hagut d’eliminar les respostes 
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duplicades). Ara mateix, quatre persones de l’AFA estan fent un curset de formació per 
començar a utilitzar la plataforma participativa “Decidim”, que ens hauria de permetre millorar 
les votacions i la participació. També considerem que les opinions expressades en el formulari 
tenen el mateix valor que les que s’haurien fet en una assemblea, on lògicament no són 
anònimes. En tot cas, el tractament de les dades i respostes del qüestionari serà sempre anònim. 
Finalment, us recordem que si alguna família vol fer algun comentari a la JD sense que sapiguem 
de qui es tracta, pot adreçar-se als delegats de classe. 
 
 
Volem donar-vos les gràcies per totes les aportacions i reflexions que ens heu fet arribar, com 
també pels missatges d'agraïment i suport. Totes les observacions ens ajudaran a millorar. Tot i 
que hem mirat de respondre a totes les vostres inquietuds, si algú ha fet alguna observació i 
creu que no l'hem respost, es pot posar en contacte amb nosaltres i ho farem. 
 
I no ens volem acomiadar d’aquest curs sense reconèixer tota la implicació i dedicació de 
famílies, grups de treball i comissions. Gràcies per tirar endavant l’AFA 9 graons! 
 
Cuideu-vos molt! 
 
AFA, Escola 9 Graons 
Roger de Flor, 217 
Barcelona 
www.afa9graons.com 
 
INFORMACIÓ PROTECCIÓ DE DADES. Responsable: AFA 9 GRAONS (EIXAMPLE 2) (G67191825)L'informem que les seves dades 
identificatives i les contingudes en els correus electrònics i fitxers adjunts poden ser incorporades a les nostres bases de dades amb la 
finalitat de mantenir relacions professionals i/o comercials i, que seran conservades mentre es mantingui la relació. Si ho desitja, pot 
exercir el seu dret a accedir, rectificar i suprimir les seves dades i d’altres reconeguts normativament dirigint-se al correu emissor o 
a AFA9GRAONS@GMAIL.COM. Aquest missatge i qualsevol document que porti adjunt, si s’escau, pot ser confidencial i destinat únicament 
a la persona o entitat a qui ha estat enviat 
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